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P R O T O K Ó Ł Nr V/24 

z obrad V Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 24 października 2024 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2024 – 2035. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Wyszyna. 

9. Przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała za 

rok szkolny 2023/2024. 

10. Sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 24 października 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:17 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. M. Bonkowska 

2. A. Brzozowska 

3. M. Downarowicz 

4. M. Gawarkiewicz 

5. I. Kraska 

6. M. Lewandowska 

7. A. Malanowska 

8. H. Murawski 

9. K. Paradowski 

10. A. Pawłowski 

11. K. Portalski 

12. M. Przyczka 

13. J. Sieradzki 

14. B. Sporczyk 

15. M. Turowska-Burczyńska 

 
Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca Rady 

Gminy. Przywitała wszystkich uczestników sesji: radnych, Wójta, sołtysów, pracowników 

Urzędu Gminy oraz przybyłych gości Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Magdalenę 

Tomasińską i posterunkowego Marcina Wrzochol. 

Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, 

wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przypomniała, że sesja jest nagrywana przy pomocy urządzeń elektronicznych zapisujących obraz 

i dźwięk. 

 
 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali porządek 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie dwóch punktów po  

pkt. 8.:  

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2025. 

 

Wyjaśnił, że wynika to z tego, że informacje czy dokumenty potrzebne do opracowania projektów 

tych uchwał pojawiły się dopiero w tym 
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tygodniu, czyli już po terminie zwołania sesji. Natomiast na komisjach były już radnym 

prezentowane. 

 

Wobec braku kolejnych wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zgłoszony 

wniosek do porządku obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty wraz ze zgłoszonym przez 

Wójta wnioskiem jednogłośnie (14 głosów „za”) i przedstawia się następująco. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2024 – 2035. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Wyszyna. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2025. 

11. Przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała za 

rok szkolny 2023/2024. 

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia IV sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy mają uwagi  

lub zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół z IV sesji. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z IV Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie  

(14 głosów „za”). 
 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Zakończona została budowa drogi gminnej w Trzebuniu. Protokół został podpisany 13.09. 

Koszt inwestycji to 1 321 057,77zł; 

 Zakończona została budowa ulicy Radosnej w Mańkowie. Protokół odbioru robót został 

podpisany 30.09. Koszt inwestycji to 350 162,55 zł; 

 Zakończone zostało zagospodarowanie terenu przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

w Wyszynie. Protokół został podpisany 01.10. Koszt inwestycji to 1 438 809,10 zł; 

 Zakończona została budowa drogi wewnętrznej w Kruszczewie. Protokół odbioru robót został 

podpisany 01.10. Koszt inwestycji to 339 480 zł; 

 Zakończona została budowa ulicy Malachitowej w Ludwikowie. Protokół odbioru robót został 

podpisany 04.10. Koszt inwestycji to 229 308,90 zł; 

 Zakończona została budowa ulicy Konwaliowej i ulicy Na wzgórzu w Brwilnie. Protokół 

podpisano 18.10. Koszt inwestycji to 2 416 254,85 zł; 

 Przetarg na przebudowę ulicy Makowej w Brwilnie jest na etapie oceny ofert. Wszystko 

wskazuje, że będzie rozstrzygnięty ponieważ jest złożonych 7 ofert; 

 Zostały również otwarte oferty na modernizację istniejącego oświetlenia na terenie gminy Stara 

Biała polegająca na wymianie opraw nieenergooszczędnych na nowe oprawy typu LED. 

Złożonych zostało 7 ofert; 

 15 lipca Wójt uczestniczył w Sejmie w posiedzeniu parlamentarnego zespołu d/s budowy drogi 

S10,natomiast 23.10 uczestniczył w spotkaniu w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad również w tej samej sprawie. Prawdopodobne terminy: wybór wariantu 

inwestorskiego w połowie 2025 r., realizacja 8-10 lat; 

 Wpłynęło pismo z Urzędu Miasta Płocka w sprawie dotacji do funkcjonowania komunikacji 

publicznej na terenie gminy Stara Biała w 2025 roku. Dotacja wzrasta z 9,15 zł do 12,95 zł za 

wozokilometr co oznacza, że dotacja na 2025 będzie wynosić 4 829 540,81 zł – wzrost  

o 41,53%; 



5/12 
 

 Od września br., zgodnie z planem kontroli, pracownicy Urzędu Gminy Stara Biała rozpoczęli 

kontrole nieruchomości niezamieszkałych w zakresie przestrzegania obowiązków 

wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stara Biała.  Do kontroli zostały wytypowane 

firmy, których działalność prowadzona jest w  miejscowościach: Biała, Bronowo Kmiece, 

Bronowo-Zalesie, Kobierniki, Kruszczewo, Mańkowo, Nowa Biała, Nowe Draganie, 

Ogorzelice, Srebrna, Stara Biała. Do dnia dzisiejszego wysłano 70 zawiadomień o zamiarze 

przeprowadzenia kontroli. 

Zgodnie z planem kontroli, pracownicy urzędu Gminy Stara Biała rozpoczęli również kontrole 

nieruchomości zamieszkałych w zakresie przestrzegania obowiązków wynikających z ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Stara Biała; 

 Zgodnie z zapisami załącznika nr 5 do Programu Ochrony Powietrza obowiązującego 

w województwie mazowieckim Gmina Stara Biała zobowiązana jest do przeprowadzenia 65 

kontroli każdego roku (2024-2026 r.) przestrzegania uchwały antysmogowej oraz spalania 

odpadów i pozostałości roślinnych.  

W październiku wznowione zostały kontrole źródeł ogrzewania oraz kotłowni. Do tej pory 

zostało przeprowadzonych 20 kontroli, planowanych jest jeszcze minimum 45. Zgodnie  

z planem kontroli zamieszczonym na BIP w październiku kontrolowana jest miejscowość 

Trzebuń, następnie w listopadzie Włoczewo, a w grudniu Miłodróż; 

 Prowadzona przez nas „Akcja sterylizacji, kastracji i czipowania psów i kotów domowych oraz 

kotów wolno żyjących” powoli dobiega do końca.  

W czasie od 3 kwietnia do 30 września  2024 r. przeprowadzono łącznie 97 kastracji 

i  sterylizacji, w tym:    37 sterylizacji kotek, 20 kastracji kotów, 27 sterylizacji suczek,   

13 kastracji  psów. Wśród tych zwierząt 93 zostały oznakowane elektronicznie czipem.  

Dla porównania w 2023 r. wykonano 45 zabiegów kastracji i  sterylizacji. 

Akcja ta cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców gminy, w związku 

z tym planowane jest w kolejnych klatach pozyskiwać wyższe kwoty na jej realizację; 

 Zarząd Województwa Mazowieckiego ponowne ogłosił konsultacje społeczne projektu „Planu 

gospodarki odpadami dla województwa mazowieckiego 2030”.  

Celem ponownych konsultacji jest zebranie opinii i uwag wszystkich środowisk na temat 

projektu dokumentu, który uwzględnia zasadne uwagi i wnioski, złożone w toku pierwszych 

konsultacji społecznych i opiniowania Planu gospodarki odpadami dla województwa 

mazowieckiego 2030 oraz uzgodnienia Planu inwestycyjnego dla województwa 

mazowieckiego przez Ministra Klimatu i Środowiska. Uwagi i wnioski można  zgłaszać jeszcze 

do 28 października 2024 r.; 

 W dniu 08.10.2024 r. został ogłoszony przetarg na „Odbieranie i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z nieruchomości zlokalizowanych na terenie Gminy Stara Biała oraz z PSZOK 

w Ogorzelicach” .Przedmiot umowy nie zmienił się, zaś okres na który zaplanowane jest podpisanie 

umowy to 12 miesięcy, czyli 01.01.2025 r. do 31.12.2025 r. Termin składania ofert do  

14.11.2024 r.; 
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 Od 1.01.2025 r. ubrania i inne tekstylia staną się nową frakcją odpadów, co oznacza, że każdy 

mieszkaniec będzie zobowiązany do oddzielania ubrań, butów czy tkanin używanych 

w domach od reszty odpadów komunalnych. 

Obecnie, na terenie gminy zużytą odzież można oddawać do specjalnego pojemnika na terenie 

PSZOK-u w Ogorzelicach oraz do rozmieszczonych na terenie całej gminy pojemników 

należących do organizacji zajmujących się wtórnym przerobem odzieży. 

Od nowego roku nie ulegnie to zmianie, jednak zakazane będzie wrzucanie odzieży i tekstyliów 

do pojemnika na odpady zmieszane (pozostałe po segregacji). Nie stosowanie się do tego 

zakazu traktowane będzie jako niestosowanie zasad segregacji i skutkować będzie naliczeniem 

podwyższonej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Ponadto trwają końcowe uzgodnienia z miastem Płock w sprawie przyjmowania (od 1.01.2025 

r.) od mieszkańców Gminy odpadów frakcji odzież i tekstylia w PSZOK w Kobiernikach. 

Ułatwi to mieszkańcom pozbywanie się tych odpadów zgodnie z przepisami; 

 Od 2025 r. w Polsce ma być wprowadzony system kaucyjny. Oznacza to, że do ceny 

plastikowych butelek  czy puszek doliczona zostanie dodatkowa opłata, którą będzie można 

odzyskać, zwracając puste opakowanie do specjalnych maszyn lub punktów zbiórki. 

System kaucyjnym objęte zostaną: 

• jednorazowe butelki z tworzyw sztucznych do 3 litrów, 

• szklane butelki wielorazowego użytku do 1,5 litra, 

• metalowe puszki o pojemności do 1 litra. 

Opakowania zwrotne będą specjalnie oznakowane logotypem systemu kaucyjnego. Wysokość 

kaucji wyniesie 50 groszy w przypadku butelek PET i puszek metalowych oraz 1 zł za butelki 

szklane wielokrotnego użytku. 

Nie ma sensu gromadzenia ww. opakowań teraz (w celu przekazania ich w przyszłym roku  

i zwrotu kaucji), gdyż ww. opakowania nie posiadają jeszcze specjalnych oznaczeń. 

W tym momencie na sale obrad przybył radca prawny Henryk Jastrzębski, którego powitała 

Przewodnicząca Rady. 

Następnie poprosiła o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 

 

Radny Jan Sieradzki: 

 Zapytał o realizację ul. Spokojnej w Starych Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Ulica Spokojna została już wybudowana, ale nie została jeszcze formalnie odebrana. Jest 

problem uzyskania protokołu połączenia skrzyżowania z drogą powiatową. Wykonawca 

wykonał je zgodnie z poziomem istniejącej drogi, aby uniknąć progu, natomiast zarządca drogi 

uważa, że należy to wykonać zgodnie z dokumentacją. W związku z tym wykonawca musi to 

przerobić co spowoduje, że ul. Spokojna będzie wyżej niż droga gminna. 

 
Radny Hubert Murawski: 

 Stwierdził, że zgodnie z deklaracją pracowni projektowej dokumentacja dot. modernizacji 

odcinka drogi wojewódzkiej nr 559 w Maszewie Dużym miała zostać zdana do MZDW  

w listopadzie. Zapytał Wójta, czy ma informacje na jakim etapie jest dokumentacja projektowa. 

 Zapytał na jakim etapie jest projektowanie ul. Leśnej w Maszewie Dużym. 

Odpowiedź Wójta: 
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 Wyjaśnił, że dokumentacja dot. odcinka drogi wojewódzkiej 559 w Maszewie Dużym jest 

przygotowana do ZRID-u. Ostatnio Gmina dosłała jeszcze dokumenty związane  

z pozwoleniami wodnoprawnymi, które są nadal wiążące. Natomiast cały czas jest problem 

między MZDW a spółką Energa Operator S.A. odnośnie kto będzie przebudowywał i w jakim 

zakresie istniejącą linię energetyczną. 14 października odbyło się spotkanie, w którym Gmina 

nie brała udziału, gdzie omawiane były sprawy techniczne, między MZDW, a spółką Energa 

Operator S.A, które podobno uzgodniono. Wójt poinformował, że w listopadzie zostanie 

zorganizowane spotkanie z mieszkańcami, na które zaproszony zostanie przedstawiciel 

MZDW, aby przedstawił informacje na jakim etapie jest to zadanie.  

 Ulica Leśna jest w trakcie projektowania wraz z sięgaczami, tj. ul. Klonową, ul. Brzozową ,  

ul. Jaśminową i ul. Jaworową. Prowadzone są rozmowy z właścicielami gruntów do 

pozyskania, przy granicy z miastem, w celu wybudowania zbiornika retencyjnego na wody 

deszczowe. Zadanie powinno zostać zakończone w terminie. 

 
 
Ad. 5.  

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2024 – 2035. Następnie stwierdziła, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały. Projekt ten oraz projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 

Budżetowa Gminy były również omawiane na posiedzeniach komisji które odbyły się w tym 

tygodniu.  

Następnie na prośbę Przewodniczącej Rady Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany w ww. 

projektach uchwał. (Wyjaśnienie w załączeniu do protokołu) 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 19/V/24 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2024 – 2035 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2024 rok. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały 

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, tj.: 

 

Wprowadza się zmianę w załączniku nr 5 nn. projektu uchwały, stanowiącego Załącznik Nr 10 do 

Uchwały Budżetowej na 2024 rok pn. „Wydatki na 2024 rok obejmujące zadania jednostek 

pomocniczych gminy, w tym realizowane w ramach funduszu sołeckiego”, polegającej na zmianie 

nazwy zadania Sołectwa Ogorzelice „Zagospodarowanie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego  

w miejscowości Ogorzelice na „Budowa świetlicy wiejskiej w miejscwości Ogorzelice”. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały wraz z autopoprawka zgłoszona przez Wójta 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 20/V/24 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 

Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Maszewo. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  uwag i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymagana większością głosów (14 głosami 

„za”) podjęła Uchwałę Nr 21/V/24 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności 

związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo (uchwała 

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Wyszyna. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 

 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 22/V/24 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Wyszyna (uchwała w załączeniu 

do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2025 na obszarze 

Gminy Stara Biała. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wójt wyjaśnił, że podatek rolny ustalany jest na podstawie średniej ceny skupu żyta którą ogłasza 

Prezes Głównego Urzędu Statystycznego za okres 11 kwartałów poprzedzających rok budżetowy. 

Czyli w tym przypadku tj. 3 kwartały roku 2024, rok 2023 i 2022 i wynosi 86,34 zł za 1 decytonę. 

Ta cena w stosunku do poprzedniego okresu nieco się zmniejszyła. 

Rady gmin są uprawnione do obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczania 

podatku rolnego na obszarze gminy. W roku 2024 cenę żyta obniżona została do 77,00 zł za  

1 decytonę. W związku z tym proponuje się, żeby tą cenę obniżyć do tego samego poziomu, czyli 

na poziomie roku bieżącego. 

 



10/12 
 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 23/V/24 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Gminy Stara Biała (uchwała 

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2025. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni 

otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wójt wyjaśnił, że Minister Finansów ogłasza, w drodze obwieszczenia granice stawek kwotowych 

na każdy rok podatkowy. 

Stawki minimalne podatku od środków transportowych obowiązujące w 2025 r. są niższe od 

stawek minimalnych podatku od środków transportowych obowiązujących w 2024 r. o 7,63%.  

Maksymalne stawki zostały zwaloryzowane zgodnie ze wskaźnikiem cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2024 r., w stosunku do I półrocza 2023 r. i wzrosły o 2,7%.  

Stawki podatku od środków transportowych powinny mieścić się zarówno w granicach nie 

przekraczających górnych stawek, jak i nie powinny być niższe od minimalnych stawek. 

Stawki zaproponowane w projekcie uchwały mieszczą się w określonych granicach, a ich 

wysokość pozostaje na poziomie roku 2024. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  M. Lewandowska, A. Malanowska,  

H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk,  

M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Downarowicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 24/V/24 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali Informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Stara Biała za rok szkolny 2023/2024. Następnie poprosiła o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 
 

Ad. 12. 

W sprawach różnych: 
 

Sołtys Sołectwa Ogorzelice Janina Antoszkiewicz: 

 Podziękowała za budowę świetlicy w Ogorzelicach. Poinformowała przy tym, że mieszkańcy 

niechętnie przychodzą na zebrania sołeckie. W związku z czym problematyczne jest gdy 

zachodzi potrzeba zwołania kolejnego zebrania w celu zmiany zadania do realizacji ze środków 

funduszu sołeckiego. Podała przykład, że na zebraniu sołeckim w dniu 12 sierpnia 2023 r. 

mieszkańcy zdecydowali o przeznaczeniu środków funduszu sołeckiego w 2024 roku,  

tj. 44437,00 zł, na wiatę plenerową i zagospodarowanie terenu pod boisko. W tym czasie nie 

wiedzieli o budowie świetlicy. Następnie zaszła potrzeba zmiany zadania i zwołania w tym celu 

zebrania na co mieszkańcy nie chcieli się zgodzić. W tym roku na zebraniu mieszkańcy 

przeznaczyli środki funduszu sołeckiego na 2025 rok na lampy koło domków dwurodzinnych. 

Stwierdziła, że obawia się sytuacji, że ponownie zajdzie potrzeba zmiany zadania.  

 Zwróciła uwagę, że w lipcu a następnie we wrześniu pisała pisma w sprawie: progów 

zwalniających, oświetlenia przejazdu kolejowego, słupów za domkami, zadaszenia na placu 

zabaw chroniącego przed słońcem i inne, ale do tej pory nie dostała odpowiedzi. Natomiast są 

to wnioski, które zgłaszają do niej mieszkańcy. 

 Zapytała, czym będzie ogrzewana świetlica. 

 Zapytała, kiedy rozpocznie się budowa boiska. 

Odpowiedź Wójta: 

 Wyjaśnił, że zgodnie ze Statutem Sołectwa, zebranie wiejskie zwołuje sołtys z własnej 

inicjatywy lub rada sołecka lub grupa 15 mieszkańców. Nie jest wymagana zgoda mieszkańców 

na zwołanie zebrania przez sołtysa sołectwa. Zmiana zadania była potrzebna, bez niej nie 

można byłoby wykorzystać środków funduszu sołeckiego, ponieważ zagospodarowanie terenu 

będzie można wykonać dopiero po wybudowaniu świetlicy czyli nie udałoby się ich 

wykorzystać w 2024 roku. 

 Odnośnie złożonych pism pani sołtys wyjaśnił, że wszystkie wnioski są przyjęte, analizowane 

i realizowane. Zwrócił natomiast uwagę, że do wniosków mieszkańców trzeba także 

podchodzić racjonalnie. Odniósł się do kwestii progów zwalniających informując, że nie będą 
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budowane na nowej drodze, która jest drogą wewnątrz osiedla i jeżdżą po niej tylko jego 

mieszkańcy. Wyjaśnił, że Ogorzelice to jest enklawa zamknięta, gdzie mieszkańcy powinni 

dbać o swoje bezpieczeństwo, otoczenie i porządek. 

 Świetlica wiejska będzie ogrzewana elektrycznie. 

 Projekt zagospodarowania terenu przy świetlicy w Ogorzelicach wraz z boiskiem jest 

wykonany. Wyraził nadzieję, że w budżecie znajdą się środki aby to zrealizować w przyszłym 

roku i definitywnie zakończyć całą inwestycję. 

 

Radna Anna Brzozowska: 

 Zapytała, czy zostały już ustalone koszty wynajmu sali sportowej w Wyszynie. Kiedy 

ewentualnie zostaną ustalone te koszty oraz zasady wynajmu. 

Odpowiedź Wójta: 

 Będzie to podobna kwota w wysokości, jak za wynajem sali w Proboszczewicach, Starej Białej 

czy mniejszej sali w Maszewie Dużym, w granicach od 100,00 zł do 200,00 zł za godzinę. Do 

końca października ten temat zostanie uzgodniony, tak aby od 1 listopada można było 

wynajmować. 

 
 
Ad. 13. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady V Sesji Rady 

Gminy Stara Biała. 
 

 

                                                                                          Przewodnicząca Rady 

 

 

                                                                           Małgorzata Edyta Lewandowska 

 
 
Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 


